
 1 

Komisja Statutowo - Prawna 

Rady Powiatu Zgierskiego 

kadencji 2018-2023 

PROTOKÓŁ NR 29/22 

z posiedzenia Komisji odbytego w dniu 24 marca 2022 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 
 

W posiedzeniu udział wzięło 4 członków Komisji. 

Listy obecności: członków Komisji i lista gości stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu. 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie materiałów zgłoszonych na XLVI sesję Rady Powiatu Zgierskiego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Sprawy różne. 

5. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Komisji radny Krzysztof Kozanecki otworzył 29 posiedzenie Komisji. 
 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Ad. 2 

1. Projekt  uchwały  w sprawie zmiany uchwały nr XLI/363/21 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2022 po autopoprawkach. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Agnieszka Szymczyk przedstawiła projekt uchwały. 

 

Radny Marcin Karpiński powiedział, że w pierwotnej wersji uchwały  

to ta inwestycja, która nie przeszła 17 marca br. to już była wpisana w ten projekt 

uchwały bo projekt uchwały jest z 17 marca 2022 r. Pytał, o której godzinie zarząd 

przyjął ten projekt uchwały. Chciał wiedzieć, czy w związku z przesunięciem 

500 000,00 zł ze spraw geodezyjnych na to zadanie jest potrzebne mniej pieniędzy 

oraz czy jacyś partnerzy nie wykorzystali środków z Centrum Usług 

Środowiskowych. Radny pytał, ile brakuje pieniędzy na zadania z zakresu pomocy 

społecznej. 

 

Członek Zarządu Powiatu Zgierskiego Wojciech Brzeski wyjaśnił, że na sesji  

25 marca 2022 r. mają być procedowane dwie uchwały budżetowe druk A i druk B. 

Na poprzedniej sesji mieliśmy w jednej uchwale wszystko i dlatego automatycznie 

jak nie wyraziliśmy zgody na zabezpieczenie kwoty 720 000,00 zł „wszystko padło” 

i żeby takiej sytuacji uniknąć w druku A jest wszystko to co powinno być  

z wyjątkiem Domu Dziecka w Grotnikach i tych 720 000,00 zł. Jeżeli nie 

podejmiemy tej drugiej uchwały, to mamy tą pierwszą uchwałę, która nam 

zabezpiecza wszystkie inne przesunięcia. W pierwszej uchwale była propozycja 

taka, że w związku z podpisaną ugodą warunkiem jest zabezpieczenie środków,  

a teraz zabezpieczenie środków pod warunkiem, że zarząd podpisze stosowną 

ugodę. Źródłem kwoty 720 000,00 zł tak jak w poprzednim projekcie jest CUŚ  

i sprawy geodezyjne. Środki na geodezję w takiej wysokości bądź mniejszej będą 

nam potrzebne, ale nie są nam potrzebne w tej chwili.  
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Skarbnik Powiatu powiedziała, że przedstawiła całą uchwałę zaznaczając jakie 

autopoprawki zostały wprowadzone. Autopoprawka polega na tym,  

że przygotowując ten projekt uchwały na sesje 25 marca br., który zatwierdzony 

został przez zarząd w dniu 17 marca br. i wysłany do radnych. W tym samym dniu 

nie została podjęta uchwała, która miała być procedowana w dniu 17 marca  

br. Z uwagi na to, że ta uchwała nie została podjęta należy wprowadzić to zadanie  

autopoprawką. Przygotowując projekt uchwały na 25 marca br. zakładała,  

że uchwała z dnia 17 marca br. zostanie podjęta. Dodała, że odnośnie usług 

geodezyjnych temat był konsultowany z Naczelnikiem Wydziału Geodezji, 

Kartografii i Katastru Krystyną Kłosińską, która merytorycznie nadzoruje realizację 

tego projektu i na tą chwilę to 500 000,00 zł można było wykorzystać.  

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu Maria Miśkiewicz 

powiedziała, że nie zostały wykorzystane środki z CUŚ ponieważ program 

rozpoczęty był w 2019 r., a w 2020 r. był problem covidowy. Nie można było 

zrealizować pewnych działań. Niektórzy nasi partnerzy mieli w zadaniach 

wchodzenie do środowisk mieszkalnych osób zgłaszających i wnioskujących  

o pomoc, rehabilitację i inne zadania typu specjalistycznego. Przez okres 2020 roku 

część zadań nie wykorzystanych została przesunięta na 2021 r. W związku z tym, 

że w 2021 r. również pierwsze półrocze było bardzo restrykcyjnie potraktowane 

przez Sanepid i były też prace zdalne. Dlatego niektórzy partnerzy nie mieli 

możliwości realizacji tych swoich zadań np. MOPS Głowno nie wykorzystał 

16 000,00 zł, MOPS Zgierz 63 232,00 zł, Fundacja F.O.S.A 138 378,57 zł, 

Stowarzyszenie PSONI Zgierz 85 000,00 zł. To są konsekwencje wynikające  

z Covid-19. PCPR w Zgierzu nie wykorzystał 20 000,00 zł, w związku z niższą niż 

zakładano kwotą obsługi prawnej mecenasa. Wszystko to dało razem kwotę 

238 000,00 zł.   

 

Członek Zarządu powiedział, że na funkcjonowania PCPR potrzeba jeszcze 

2 300 000,00 zł i to trzeba przekazać. Natomiast ile jeszcze będzie PCPR 

potrzebował to tego nikt nie wie. Dodał, że z informacji jakie posiada to świadczenie 

500+  w zakresie ukraińskim i pieczy zastępczej ma przejść z ZUS do PCPR. 

Okazuje się, że dzieci z pieczy zastępczej jest bardzo dużo, a nie wiadomo  

czy wojewoda nam to zrefunduje. Jeżeli chodzi o szkoły to nie ma problemu  

z przyjęciem dzieci do szkół masowych, ale żeby przyjąć dziecko do szkoły 

specjalnej i wystąpić o subwencję to dziecko musi być zdiagnozowane, czyli 

posiadać aktualne orzeczenie poradni. Aby takie orzeczenie wyrobić, testy powinny 

być w języku ukraińskim, dlatego dzisiaj ma być wysłane pismo do wojewody  

z zapytaniem, czy będzie refundacja w tym zakresie. Oznajmił, że cały czas 

pojawiają się nowe zadania, a jeżeli chodzi o pieniądze to jest informacja, że będą 

odzyskane może w części, albo w całości. Te wszystkie zadania przekładają się  

na zwiększenie zatrudnienia. 

 

Komisja przy 1 głosie za, 2 przeciw i 1 wstrzymującym negatywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji zaproponował, aby Skarbnik przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLI/363/21 Rady Powiatu Zgierskiego  

z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego  

na rok 2022 – druk B, ale Komisja nie będzie go opiniowała. 
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2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLI/363/21 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2022 – druk B. 

 

Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały. 

 

Komisja nie wydała opinii do projektu uchwały. 

 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLI/362/21 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2022-2036  

po autopoprawkach. 

 

Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały. 

 

Komisja nie wydała opinii do projektu uchwały. 

 

4. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Łódzkiemu Wschodniemu. 

 

Dyrektor PCPR w Zgierzu przedstawiła projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

5. Projekt  uchwały w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 

rehabilitacji zawodowej i społecznej, ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, na rok 2022. 

 

Dyrektor PCPR w Zgierzu przedstawiła projekt uchwały. 

 

Radny Marcin Karpiński pytał, ile dokładamy jako powiat do Warsztatów Terapii 

Zajęciowej (WTZ). 

 

Dyrektor PCPR w Zgierzu odpowiedziała, że powiat dokłada 10 %,  

a 90 % przeznacza PFRON. 

 

Komisja przy 3 głosach za  i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały. 

 

6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXIX/349/21 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Zgierskiego na rok 2022. 

 

Naczelnik Wydziału Organizacji i Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu Joanna Jaros przedstawiła projekt uchwały. 

 

Radny Marcin Karpiński pytał, czy w Gminie Głowno są jakieś zmiany. 

 

Naczelnik Wydziału odpowiedziała, że wszystkie zmiany są opisane w uzasadnieniu 

do projektu uchwały. 
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Radny Radosław Zaborowski powiedział, że ustalenia w tym zakresie były  

prowadzone tylko z samorządami na terenie których nastąpiły zmiany. Ustawa nie 

stanowi, że możemy sobie wybierać z kim konsultować ten projekt, w związku  

z tym powinniśmy go konsultować ze wszystkimi  wójtami, prezydentami, 

burmistrzami z terenu powiatu. Dodał, że może wydaje się to nieistotne, ale 

mieszkańcy Strykowa korzystają z aptek w Głownie zwłaszcza w okresach ich 

dyżurów. Uważał, że taka konsultacja powinna być ustawowo ze wszystkimi 

wójtami, prezydentami, burmistrzami z terenu powiatu. Oni mają prawo nie 

wypowiadać się w tym zakresie, ale należy ich zapytać.  

 

Naczelnik Wydziału odpowiedziała, że ustawa rzeczywiście nie wskazuje  

na właściwość miejscową, jeśli chodzi o opiniowanie dokonywanych zmian, 

natomiast jest to przyjęte i wojewoda przyjmuje takie uzasadnienie. Jeżeli jest taka 

potrzeba nie widzi powodu, aby nie wysyłać projektu do wszystkich samorządów. 

Dodała, że mieszkańcy całego powiatu są informowani o tych zmianach ponieważ 

te dyżury są udostępniane zarówno na BIP, jak i na stronie Powiatu Zgierskiego. 

Oznajmiła, że przekaże tą uwagę  do zarządu.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

7. Projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XXXIX/351/21 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 listopada 2021 r. w sprawie zatwierdzenia planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego na rok 2022. 

 

Komisja przy 3 głosach za  i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały. 

 

8. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Działań na rzecz Osób 

Niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim na lata 2022-2025. 

 

Dyrektor PCPR w Zgierzu przedstawiła projekt uchwały. 

 

Komisja przy 1 głosie za  i 3 wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała  projekt 

uchwały. 

 

9. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/366/21 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Powiatu Zgierskiego na rok 2022. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

10. Projekt uchwały w sprawie odwołania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 

Zgierskiego. 

 

Radny Marcin Karpiński pytał, czy opiniujemy personalne projekty uchwał. 

 

Komisja nie wydała opinii do projektu uchwały. 

 

Ad. 3 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr 28/22 z posiedzenia Komisji, które odbyło się  

24 lutego 2022 r. 

 

Ad. 4 

Spraw różnych nie podnoszono. 
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Ad. 5 

Przewodniczący Komisji dokonał zamknięcia 29 posiedzenia Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

      

 

Przewodniczący Komisji 

Statutowo -Prawnej 

           

         Krzysztof Kozanecki  

 

Protokołowała  

 

Inspektor  

 

Monika Banasiak 

 

      


